

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : DATUK WIRA HAJI MOHD. ANUAR MOHD. TAHIR
[TEMERLOH]**

TARIKH : 21 SEPTEMBER 2021 [SELASA]

SOALAN

Datuk Wira Haji Mohd. Anuar Mohd. Tahir [Temerloh] minta **MENTERI ALAM SEKITAR DAN AIR** menyatakan jaminan tentang Projek Tebatan Banjir Sungai Semantan di Tanjung Kerayung, Mentakab (Pembangunan Lembangan Sungai Bersepadu (PLSB) Sungai Semantan), daerah Temerloh Fasa 1 Pahang dengan kos projek berjumlah RM50 juta yang telah diluluskan dalam RMK-11 dilaksanakan dengan jaya supaya banjir di bandar Mentakab dan kawasan sekitarnya dapat dibendung. Apakah status terkini projek ini.

JAWAPAN

Tuan Yang Di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Projek Tebatan Banjir Sungai Semantan adalah projek di bawah Pembangunan Lembangan Sungai Bersepadu (PLSB) Sungai Semantan, Daerah Temerloh Fasa 1. Kerja-kerja rekabentuk telah siapkan oleh Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS) dan sementara itu pihak JPS juga telah memulakan proses pengambilan tanah di sepanjang jajaran Sungai Semantan. Proses pengambilan tanah sehingga ini dijangka akan selesai dalam tempoh setahun.
2. Projek ini dalam peringkat penyediaan dokumen tender dan dijangka tender pada bulan Oktober 2021.

Sekian. Terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN AHMAD BIN HASSAN [PAPAR]

TARIKH : 21 SEPTEMBER 2021 (SELASA)

SOALAN

TUAN AHMAD BIN HASSAN minta **PERDANA MENTERI** menyatakan fungsi khusus yang dimainkan oleh 'Poverty Circle' yang diurusetikan oleh Unit Perancangan Ekonomi dan jaminan pembentukan jawatankuasa tersebut terhadap pengurangan kadar kemiskinan tegar di seluruh negeri Sabah.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, penubuhan *Poverty Circle* merupakan inisiatif yang telah saya umumkan semasa pelancaran webinar SDG “*Building Back Better: Eradicating Poverty and Promoting Inclusive Growth in Response of COVID-19 Impact*” pada 17 Jun 2021. Tujuan penubuhan *Poverty Circle* ini adalah bagi membincang dan merangka strategi terbaik menangani kemiskinan selaras dengan pendekatan keseluruhan negara khususnya dalam mendepani pandemik COVID-19. Penubuhan *Poverty Circle* juga adalah untuk menyokong komitmen Kerajaan bagi mencapai matlamat Agenda 2030 serta Rancangan Malaysia Kedua Belas, 2021-2025 (RMKe-12) dan Wawasan Kemakmuran Bersama (WKB 2030).

2. *Poverty Circle* adalah suatu forum/platform dengan objektif untuk membincang dan merangka strategi terbaik dalam menangani kemiskinan khususnya akibat pandemik COVID-19 dengan objektif seperti berikut:

- (i) mengenal pasti data penerima bantuan yang boleh disepadukan dalam Pangkalan Data Perlindungan Sosial (PDPS);
- (ii) mengenal pasti isu berkaitan kemiskinan dan jurang pembangunan sosioekonomi;
- (iii) mencadang dasar, strategi dan inisiatif baharu yang progresif bagi menangani kemiskinan;
- (iv) menjalin kerjasama antara Kerajaan Persekutuan dan Kerajaan Negeri, pihak swasta serta masyarakat sivil dalam menangani kemiskinan; dan
- (v) menyediakan input untuk penggubalan dasar dan intervensi untuk menangani kemiskinan kepada Rancangan Pembangunan, Majlis Perlindungan Sosial (MySPC) dan Jemaah Menteri.

3. Untuk membantu pengurangan kadar kemiskinan tegar di seluruh negeri Sabah, *Poverty Circle* kemiskinan di Sabah dan Sarawak telah diadakan pada 5 Ogos 2021. Bagi Sabah khususnya, Kerajaan Persekutuan dan Kerajaan Negeri akan meningkatkan kerjasama bagi mengoptimumkan sumber dan mengurangkan pertindihan program. Selain daripada projek-projek infrastruktur, program-program menangani kemiskinan juga akan dilaksanakan mengikut keperluan lokaliti serta replikasi daripada program-program membasmi kemiskinan yang telah berjaya dilaksanakan di negeri atau kementerian lain.

4. Inisiatif ini adalah selaras dengan komitmen Kerajaan bagi menangani kemiskinan dan meningkatkan mekanisme penyampaian perkhidmatan di peringkat akar umbi melalui pendekatan dari bawah ke atas atau *bottom-up approach*, dengan izin, di kalangan pemegang taruh antara Kerajaan, swasta, organisasi berasaskan komuniti (CBO) dan rakyat. Justeru itu, pendekatan ini akan dipertingkatkan dengan penglibatan organisasi masyarakat sivil dan organisasi berasaskan komuniti.

5. Dalam RMKe-12, Kerajaan akan memperkukuh pembangunan sosioekonomi di Sabah dan Sarawak, termasuk menangani kemiskinan dan mempelbagaikan sumber pendapatan serta memperkukuh pembangunan sosioekonomi bagi Anak Negeri Sabah dan Bumiputera Sarawak. Melalui Program Khas Anak Negeri Sabah, program/projek yang dirancang akan memberi fokus kepada pembangunan masyarakat Bumiputera di Sabah terutamanya berkaitan *native customary rights*, *native courts*, ekonomi, infrastruktur dan pendidikan. Di samping itu, Bahagian Hal Ehwal Sabah dan Sarawak, Jabatan Perdana Menteri akan memainkan peranan bagi memperkukuh kerjasama antara Agensi Persekutuan dan Kerajaan Negeri untuk memastikan perkhidmatan sampai kepada kumpulan sasar.

Sekian, terima kasih.